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Bucze, 27.03.2010 
 

Protokół 
z Zebrania Wiejskiego 

Sołectwa Bucze 
 
 

Z obecnością zaproszonych gości: 
Przewodniczącego RM K. Ojczyka, Burmistrza G. Wawryki, v-ce burmistrza J. Tyrkiela, v-ce starosty powiatu 
brzeskiego S. Pacury, sekretarza gminy p. Sułka przewodniczącej Kom. Rew. M. Kądziołki, naczelnika wydziału 
Geodezji i Infrastruktury inż. Makucha, dyrektor szkoły A. Basaraby, prezesa BZK i prezesa RPWiK. 
 
Porządek Zebrania: 

1. Otworzenie Zebrania, powitanie gości, przedstawienie porządku. 
2. Sprawozdanie Sołtysa z działalności Sołectwa za rok 2009. 
3. Przedstawienie działalności Burmistrza za lata 2008-2009. 
4. Poinformowanie zebranych przez inż. Makucha o procedurze nadana nazw ulicom. 
5. Informacja vice starosty Stanisława Pacury o działaniach firmy BIOSOLID. 
6. Informacja w sprawie działania firmy SUPER-KRUSZ. 
7. Wystąpienie p. Ojczyka przewodniczącego RM. 
8. Podjęcie uchwał, wnioski i dyskusja. 

 
Ad.1. 
Sołtys Stanisław Milewski przedstawił i powitał gości oraz podał porządek zebrania. 
 
Ad. 2. 
Następnie Sołtys odczytał sprawozdanie z działalności sołectwa za rok 2009. 

1. Podkreślił, że udało się uruchomid przedszkole. W tym miejscu podziękował zebranym gościom, że nie 
szczędzili środków przeznaczając je na ten cel. 

2. Pan Sołtys zrelacjonował wykonanie prac na terenie wsi Bucze: ukooczono asfaltowanie drogi przy 
kościele, wyasfaltowano drogę na Skotniku i założono oświetlenie, wyżwirowano w miarę możliwości 
drogę koło cmentarza w stronę Rudy – Rysia, zamontowano jedną wiatę przystankową pod kościołem, 
wykonano prowizoryczny parking koło kościoła, uzupełniono braki w ogrodzeniu na placu zabaw. 
Sołtys zaznaczył, że były to środku przeznaczone przez Urząd Miejski i podziękował radnym oraz Radzie 
Sołeckiej. 

 
Ad. 3. 
Pan Burmistrz Wawryka posługując się slajdami przedstawił wykonie inwestycje i działania za lata 2008 – 2009. 
Przedstawił również inwestycje ujęte na rok 2010 – przy czym dla Bucza tylko przeznacza się 4000 zł na 
zamontowanie kolejnej jednej wiaty przystankowej. 
 
W tym miejscu zabrał głos p. Ojczyk – przewodniczący Rady Miejskiej, prowokując dyskusję zebranych: 
Odniósł się do pisma Rady Sołeckiej Bucza z dnia 5 marca 2010r. (które odczytano zebranym) omawiając 
poszczególne punkty pisma. Dobitnie podkreślił, iż tym pismem Rada Sołecka obraziła Radnych Miejskich oraz 
że roszczenia są nieuzasadnione. Zaznaczył też, że rada Sołecka Bucza nie umie czytad budżetu, że ma błędne 
informacje i w ogóle ton pisma jest zbyt ostry. Podał również, że z Sołectwa wpływa tylko 76 tys. zł dochodu z 
podatków a wydaje się na Bucze ponad 1 mln zł m.in. na  samą subwencję oświatową (szkoła i przedszkole z 
wynagrodzeniami pracowników). Może się zdarzyd, że tych pieniędzy na wynagrodzenia zabraknie. Tym 
samym wywołał dyskusję.  
 
p. Piotr Wyczesany – Ludzie kierują uwagi do Rady Sołeckiej (dalej RS). RS wszystkie wnioski rozpatruje i 
przedkłada dalej do wyższej instancji. Padło tutaj zdanie, iż jako inwestycje dla Bucza przeznaczono tylko jedną 



2 
 

wiatę. Jest to bulwersujące. Pan przewodniczący i rada Miejska, jesteście oburzeni tym, że upominamy się o 
sprawiedliwe rozkładanie środków pieniężnych w budżecie, bo o to nam chodzi. Nie możecie tym 
przedszkolem zatykad inwestycji w Buczu na kolejne 20 lat! Informacje zaciągnęliśmy o przeznaczeniu dośd 
wysokich środków na kolejną salę sportowo – widowiskową w Brzesku otrzymaliśmy ze strony internetowej 
brzesko.ws – informacja ta później została usunięta. Jeżeli padło hasło: przedszkole (czyli o niedokooczoną 
elewację przedszkola (z tyłu) i szkoły) – to nie możemy, jako przedstawiciele wsi byd głusi, na to co się dzieje; 
trzeba rozmawiad z RS i Sołtysem i gdybyśmy nie skierowali takiego pisma to wyszlibyśmy na bezdusznych, nie 
interesujących się sprawami wsi. 
 
p. Józef Zachara – Od 1997 r. przedszkole jest jedyną inwestycją jaką wykonano, nie ma boiska szkolnego, nie 
ma sali gimnastycznej z prawdziwego zdarzenia.  
 
Burmistrz Grzegorz Wawryka – zaznaczył, ze nie może odpowiadad, za coś, co było obiecane wcześniej 
ponieważ jego kadencja trwa dopiero dwa lata, a jeżeli chcemy robid inwestycje to potrzebny jest projekt. 
Tłumaczył się kryzysem. 
 
p. Piotr Wyczesany – Proszę mi powiedzied, czy inne sołectwa i osiedla podchodzą ze zrozumieniem do tego co 
Wy mówicie, a tylko Bucze się sprzeciwia? 
 
Burmistrz Grzegorz Wawryka – oczywiście, ze wnioski wpływają i są rozpłatywane. W Porębie Sypytkowskiej nie 
mają jeszcze wodociągu.  
 
p. Piotr Wyczesany –  Poręba jako ostatnia stara się o wodociąg, a my o nazwy ulic - przecież ktoś musi byd 
pierwszy, ktoś ostatni. 
 
Przewodniczący RM Krzysztof Ojczyk – Jestem radnym już czwarta kadencję. Za tej kadencji mam wpływ na 
pewne rzeczy; widziałem, że wsie nie były doinwestowane. Mam satysfakcje, ze dla Bucza się coś zrobiło. Jeżeli 
chodzi o salę sportową przy szkole nr 3 to dzieci tam dwiczą w kurtkach na korytarzach. Ja sam dowożę swoje 
dzieci do szkoły w Okocimiu.  
 
p. Jan Wolsza – Mówi pan o przedszkolu jak o czymś normalny, a przecież byliśmy ostatnią i jedyną 
miejscowością, która nie miał przedszkola. Dzieci dowoziliśmy do sąsiednich miejscowości, musieliście jako 
Urząd dopłacad. 
 
p. Irena Góra – Dobrze, że te pisma sprowokowały to zebranie. Nie ma się co oburzad. Nareszcie Bucze mogło 
wyrazid swoje zdanie. Znacie Paostwo Statut Sołectwa i wiecie, że RS jest organem opiniodawczym i pomaga 
Sołtysowi. I tak zrobiliśmy. Jeżeli Paostwo uważacie, ze jesteśmy niedoinformowani to jesteście w błędzie bo 
mamy informacje z różnych źródeł i za tej kadencji RS pracują ludzie bardzo aktywni, którzy dla tej naszej małej 
ojczyzny chcą coś zrobid. 
 
Radna Maria Kądziołka – Podkreśliła, że na zebraniach przedstawia się swoje potrzeby, a Ona zawsze była 
przychylna dla Bucza. Z kolegami radnymi konsultowała się, a tu mówi się coś innego. Wyraziła swoje 
oburzenie stylem pisma, jak stwierdziła została nim urażona. Podkreśliła, że nie zostali zaproszeni inni Radni 
Miejscy. 
 
p. Stanisław Góra – Kiedyś była nazwa Urząd Miasta i Gminy dzisiaj zostało tylko Urząd Miejski. Nie jestem 
autorem pisma ale treśd znam i jest to przelanie się czary goryczy. Jest to prawda napisana. To nie jest 
obraźliwe. Obraża nas „Rada Miasta” bo tak nas widzi. Pan Burmistrz pierwszy raz przyszedł dwa lata temu na 
zebranie, po tym odczuliśmy, że zaczęło się coś dziad. Myślmy wtedy się wyżalili, bo poprzedniego burmistrza 
nigdy nie widzieliśmy na zebraniu mieliśmy tylko jego zastępcę. Rada Miasta istnieje ta sama mniej więcej od 
dawna. Przewodniczący RM jest długo – powinien znad jaka jest sytuacja w Buczu. Pamiętam, ze nawet były 
ulotki, w których pisało „remont chodnika w Buczu”, o których nawet wtedy nam się nie śniło.  
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Jest Pan przewodniczącym Rady, jest pan radnym osiedlowym, obstaje pan za swoim osiedlem, chod jako 
przewodniczący powinien byd pan zdystansowany. My tez mamy radnego tylko, ze on nie obstaje za nami nic, 
kompletnie nic. Bo wiemy ile razy zabiera głos, można śledzid to wszystko, nie jest to tajemnicą i jest dostęp do 
protokółów. Co do dochodu wsi, to przeliczajmy ten dochód na tyle i tyle. To my jesteśmy dziedmi innej matki? 
Gmina powinna nas tez traktowad na równi z tym miastem. Potraktowano nas z góry, chcemy normalnie żyd. 
Trzeba nie zapominad jakie mają korzenie mieszkaocy tego miasta. Tez ze wsi pochodzą.  
To co powiedziała pani Kądziołka, to też mnie zabolało i dotknęło wszystkich mieszkaoców Bucza. Traktujecie 
nas jak ludzi niedouczonych, nie można tak. Jesteśmy społeczeostwem, które jeździ po świecie, nie tylko na 
jarmark do Brzeska i wiemy jak powinna wyglądad demokracja lokalna. Wy też jeździcie na zachód uczyd się 
demokracji, ale jakoś nie widad tu tego na miejscu.  
 
Radna Maria Kądziołka – Czym ja paostwa uraziłam? To, że jestem tutaj świadczy o tym, że się interesuję i że 
paostwa szanuję. Jeżeli poczuliście się paostwo urażeni, to przepraszam. 
 
Przewodniczący RM Krzysztof Ojczyk – Za kadencji pana Burmistrza dużo się rzeczy w Buczu działo. Nie zawsze 
się wygrywa przez podniesienie reki. Mam w tym swój udział, jestem przewodniczącym Rady i mam wpływ na 
pewne rzeczy. Trzeba mied poparcie przynajmniej 11 radnych, żeby przeforsowad pewne sprawy.  
 
p. Włodzimierz Smulski -  Proszę paostwa, nie o to chodzi, a o to, żeby coś weszło do budżetu. Boli nas, ze nie 
ma boiska sportowego koło szkoły, nie ma Sali gimnastycznej z prawdziwego zdarzenia. Dzieci jeżdżą na 
zawody, są uzdolnione sportowo, ale zajmują miejsca gdzieś po środku. Koszt wyasfaltowania to około 40 tys. 
złotych. Bardzo mi się nie podoba, że pan przewodniczący mówi, ze to pismo to parodia.  
Dbamy o nasze interesy. Pismo jest ostre byd może, ale pełne goryczy i nie ma się co obżard, bo chcemy dbad o 
swoje prawa. Czy nie można założyd, ze dziś hala tu, jutro tam. Koncepcja projektu hali sportowej w Buczu była 
wykonana jeszcze za pana Burmistrza Musiała i na to poszły pieniądze. Kopia tego projektu jest w moim 
posiadaniu do  dzisiaj, a paostwo mówicie, ze nie został przekazany. Czyż nie można założyd perspektywicznie, 
na kilka lat, gdyby zrobid dokumentację. 
 
Burmistrz Grzegorz Wawryka –  Ja nie miałem dokumentacji. Hala sportowa będzie budowana za półtora roku. 
Ja jak cos deklaruję i obiecam, to dotrzymam słowa. Jeżeli uznacie, ze potrzebna jest elewacja szkoły czy też 
boisko sportowe, czy chodniki to zadecydujcie.  
 
p. Agata Basaraba – Podziękowała za inwestycje przedszkola, władzom, RS i mieszkaocom. Zwróciła uwagę, że 
stołówka jest mała, ale sobie radzą na trzy zmiany. Wspomniała, tez że rozwinęła się współpraca z MOPS (23 
osoby) i Caritas (4 osoby). Wzrastają koszty utrzymania placówki, że budżet się zmienia z każdym dniem ale jest 
on za mały. W przyszłości sale przedszkolne będą wypełnione i są owocne. Szkoła przystępuje do wyboru 
patrona. W przyszłym roku nastąpi 120-lecie szkolnictwa w Buczu więc może się uda wybór patrona. Praca 
szkoły jest bardzo doceniana. Mówi dalej, ze salka sportowa jest zaadoptowana z sali lekcyjnej od 1997r. i 
bardzo by się przydała z prawdziwego zdarzenia. Wyniki sportowe są dośd wysokie mimo trudności. Poprosiła 
aby inwestycje były realizowane. 
 
Ad. 4. 
Pan inż. Makuch omówił procedurę nadawania nazw ulicom. Poprosił o podjęcie uchwały, aby dalszymi 
sprawami z tym zadaniem mogła zajmowad się Rada Sołecka. Wszelkie dokumenty posiada pan Włodzimierz 
Smulski. Propozycje nazw można zgłaszad do członków Rady Sołeckiej.  
 
Ad.5. 
Pan v-ce starosta Stanisław Pacura oznajmił iż z dniem 31 marca br. kooczy się  zezwolenie na gromadzenie i 
dalsze przetwarzanie kompostu przez firmę BIOSOLID. Strostwo nie wydało zezwolenia na dalszą realizację. 
 
Odnośnie chodnika w Buczu: To gmina ma problemy finansowe. Starostwo dopełniło wszystkich formalności. 
Zwrócił się z prośbą o ustalanie tych spraw ze Starostą a nie z panem Wołczyoskim (odpowiedzialnym za 
realizację) ponieważ takie ustalenia są niezasadne i niewiążące.  



4 
 

 
Ad. 6.  
Co do wydobywanie piasku i żwiru przez firmę SUPER-KRUSZ to wydobycie będzie odbywad się w okolicach 
Góry Łazy, gdzie koncesja wydana została bardzo dawno i może byd tam eksploatacja. Tereny kupiła firma 
POLIMEX od p. Gwoździa.  
 
V-ce starosta Stanisław Pacura -  Musi byd pozwolenie na przejazdy po drogach powiatowych i w związku z tym 
zawarliśmy umowę, wraz z powiatem tarnowskim, z poważną firma prawniczą, aby później można było 
odbudowad, to co zostanie zniszczone na korzystnych warunkach.  
 
p. Józef Wyczesany – Jak to się stało, ze w tamtym roku nie dostali pozwolenia a teraz maja aktualną koncesję? 
 
Sołtys Stanisław Milewski – Biegałem za tym i nie dopuszczę, żeby samochody tutaj jeździły, a pana 
Wyczesanego uspokajam że na tym terenie na razie nic się nie będzie działo.  
 
Burmistrz Grzegorz Wawryka –  Organizujemy spotkania aby zniwelowad uciążliwości wynikłe z powodu 
budowy autostrady. Zarządcy dróg mają odpisane umowy. Powstaje zjazd i dla was to będzie przebudowa 
drogowa.  
 
Ad. 8.  
Z kolei pan Włodzimierz Smulski przedstawił propozycje nazw ulic, zaznaczając iż był to długi okres podczas 
którego mieszkaocy mogli zgłaszad swoje propozycje.  
Przyjęto Uchwalę w obecności 57 osób (lista w załączeniu). Wszyscy za, nikt nie był przecie, nikt się nie 
wstrzymał. 
Na podstawie Uchwały Zebranie Wiejskie ustaliło, że wszelkie prace związane z nazewnictwem ulic w Buczu 
przekazuje Radzie Sołeckiej. 
 
Wolne wnioski: 
 
p. Józef Barnaś – Będą nazwy ulic, ale nie ma oświetlenia w okolicach ostatniego przystanku, przy moście nie 
ma lamp i na osiedlu również. 
 
p. Władysław Rachwalik – Proszę nie dzielid ulic – nazwad je w całości. 
 
p. Jan Boraca – Chciałem zapytad, kiedy będzie renowacja drogi przez Zagrody, są potworne dziury. Jeżdżą 
tamtędy ciężkie samochody. 
 
p. Ignacy Lis – To nie samochody z mojej firmy ponieważ nie wygrałem przetargu. Mam listę z numerami 
rejestracyjnymi kto jeździ.  
 
V-ce burmistrz Jerzy Tyrkiel – Zaznaczył, że rozpoczęto procedurę przejęcia Domu Strażaka. Jeżeli zostanie 
przejęte to przystąpią do remontowania. 
 
p. Stanisław Góra – Zabrał głos s sprawie obszaru błonia w Buczu. Zwrócił uwagę iż należałoby je wykosid iż 
grożą wielkim pożarem, a na to są dotacje z Unii. Należałoby też pomyśled o przetargu na sprzedaż. Wówczas 
właściciele by zadbali o te tereny. Tylko niech będą uczciwe i bardziej dostępne informacje o przetargach.  
 
p. Jan Boraca – Gdzie jest właściciel wikliny w Zagrodach? Rozmnaża się tam dziczyzna i niszczy pola.  
 
Burmistrz Grzegorz Wawryka –  Za szkody odpowiadają koła łowieckie, ale nie mają środków. Na sesji w 
Szczepanowie był poruszany ten temat i okazało się że musi wejśd nowa ustawa, nad która pracują w 
ministerstwie.  
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p. Józef Zachara – prosił o omówienie drugiego pisma przesłanego do Urzędu w sprawie dowozu młodzieży 
gimnazjalnej.  
 
Przewodniczący RM Krzysztof Ojczyk – Jest przewoźnik, który wygrał przetarg. Pismo zostanie skierowane do 
pana Biernata – Komendanta KPP w Brzesku w sprawie kontroli zaistniałej sytuacji.  
 
p. Marta Radecka – Zwróciła się z zapytaniem którędy będzie przebiegad nowa droga wojewódzka Szczurowa – 
Brzesko w Zagrodach.  
 
V-ce starosta Stanisław Pacura -  Są trzy koncepcje, obawiam się że blisko drogi istniejącej. 
 
p. Władysław Rachwalik – Zapytał czy coś wiadomo na temat korektorów słonecznych. 
 
Burmistrz Grzegorz Wawryka –  W istniejących budynkach jest to bardzo kosztowne. Jest możliwośd 
dofinansowania przy nowopowstających budynkach.  
 
p. Irena Góra -  Zadała pytanie czy istnieje jakikolwiek program  budowy kanalizacji na naszym terenie. 
Ponieważ zalewają nam ścieki, nawet szkoła ma z tym problemy.  
 
Burmistrz Grzegorz Wawryka –  Z uwagi na wysokośd kosztów, oraz realizacje innych zamierzeo,  planowane 
jest to na przestrzeni lat kilkunastu. Jest to trudniejszy teren pod taką inwestycję niż np. w Okocimiu. 
Proponuję indywidualne oczyszczalnie przydomowe.  
 
p. Stanisław Góra - Z uwagi na wysoki poziom wód gruntowych w naszej miejscowości nie jest to realne.  
 
 
Na koniec Zebrania Burmistrz złożył życzenia z okazji Świąt Wielkiej Nocy.  
 
Na tym Zebranie Wiejskie zakooczono. 
 
 
Protokółowała: 
Irena Góra 
 
 


